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Folketingets Indenrigs- og Boligudvalg 
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20. april 2021 

Svar på Indenrigs- og Boligudvalgets spørgsmål nr. 175 (Alm. del) 

af 26. marts 2021 stillet efter ønske fra Dennis Flydtkjær (DF) 

Spørgsmål 

Mener ministeren, at regeringen bør understøtte dansk sprogteknologi til gavn for 

danske virksomheder, det offentlige m.m., eller mener ministeren at markedet kan 

løse dette? 

Svar 

Baggrunden for den eksisterende indsats i forhold til sprogteknologi er, at der er 

et behov for, at offentlige myndigheder bidrager til markedsudviklingen af sprog-

teknologiske løsninger ved at samle, udvikle og udstille danske sprogressourcer, 

som fx sprogkorpora, sprogteknologiske værktøjer og leksikalske ressourcer.   

Sprogteknologi på dansk er udfordret af, at Danmark er et lille sprogområde med 

et komplekst sprog. Det er derfor dyrt i forhold til markedspotentialet for den en-

kelte virksomhed at udvikle de grundlæggende sprogressourcer på dansk, som kan 

danne baggrund for konkrete løsninger. Markedet har derfor vanskeligheder ved 

at levere løsninger med den samme kvalitet på dansk, som kan tilvejebringes på 

eksempelvis engelsk.  

Sprogteknologi som talegenkendelse, tekstanalyse, sprogforståelse, mv., er i mange 

sammenhænge centrale teknologier for udviklingen af kunstig intelligens og der er 

derfor et potentiale ved, at det offentlige understøtter dansk sprogteknologi, da 

det kan have en væsentlig værdi for private såvel som offentlige aktører.  

Med venlig hilsen 

Nicolai Wammen 
Finansminister 
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